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Lyžování v Harrachově 
obleva neohrozí
ZPÁTKY DO HISTORIE
Zvony pro Harrachov

Skokanské můstky 
na Čerťáku opět ožily
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ZPÁTKY DO HISTORIE                   s. 18  SOUTĚŽ                                            s. 19 ZPÁTKY DO HISTORIE                   s. 18  SOUTĚŽ                                            s. 19 

PÁR SLOV... PETRA DOSTALÍKA

Vřele zdravím všechny spoluobčany…

Tuším, že jste doposud byli zvyklí na různé úvodníky, diáře, 
na příměr „jak nám za suchého léta roste tráva před očima“ 
apod. Ale pozor: „Změna je život“…

Jistě každý postřehnul, že se konec roku odehrál ve znamení 
bouřlivých událostí. Avšak ten, který sledoval situaci na měst-
ských zastupitelstvech či z jiných dostupných pramenů, zjistil 
už dříve, že to nemohlo skončit jinak. Mnozí jsou potěšeni, 
mnozí překvapeni a určitá část obyvatel je dokonce rozhořče-
na. Nebudu vám zde dlouze vyprávět nějaká obviňující tvrzení 
a nehodlám ani reagovat na nesmyslná vyjádření a urážení ze 
strany druhé. Důvody, které nás vedly k tomuto kroku a které 
nám velmi zkomplikovaly naše životy, se zcela jistě brzo 
budete dozvídat a hlavně jsou a budou řešeny. Ujišťuji vás, že 
nikomu z nás nejde o korýtka, nemáme to zapotřebí.  V tuto 

chvíli jsme pouze upřednostnili zájmy Harrachova před svými 
osobními. Harrachov stojí na poslední křižovatce, kde se 
může rozhodnout, zda-li půjdeme cestou bezvýznamné vesni-
ce s klesajícím počtem místních obyvatel, anebo se pokusíme 
stát znovu tepajícím sportovním evropským střediskem. Kdo 
mě zná, zná i moji volbu. V žádném případě to neznamená 
zhoršení kvality života našich seniorů, právě naopak. Bezvý-
znamná vesnice, jak sami slyšíte v médiích, nemá ani hospo-
du, ani lékaře. Pokud Harrachov bude vzkvétat, vyděláme na 
tom všichni. 

Milí fanoušci, držte nám palce …, milí překvapení, věříme, že 
budete mile překvapeni… a zbývající nahněvaní, zkuste se za-
myslet nad tím, co jsme vám celou dobu říkali a vysvětlovali.

Bez rozdílu přeji všem príma a snad více sněhový únor…
P e t r  D o s t a l í k ,  m í s t o s t a r o s t a
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INFORMACE Z RADNICE

Na své 43. schůzi konané dne 3. ledna 2020 schválila Rada města Harrachov doplnění navigačního parkovacího systému 
o jedno dopravní značení. Konkrétně se jedná o světelné návěstidlo, které bude umístěno v prostoru ppč. 1175/2 na začátku 
Harrachova ve směru od Tanvaldu. Místo bude nyní projektově zpracováno a poté dopravní značení umístěno.

Doplnění navigačního parkovacího systému v Harrachově

Harrachov má nový infokanál. Přihlaste se k odběru informací z radnice
Město Harrachov pro vás připravilo nový bezplatný informační kanál, pomocí kterého se můžete stát příjemcem důležitých 
informací z radnice týkajících se chodu města. Pokud se k odběru přihlásíte, informace budete dostávat formou sms zdar-
ma přímo do vašich mobilních telefonů.
Jaké aktuální informace se díky němu dozvíte? 
Budou vám zasílány SMS zprávy například 
o opravách na vodovodním řádu, poruchách-
nebo plánovaných odstávkách na elektrickém 
vedení, termíny konání zasedání zastupitelstva 
města Harrachova, ale také zprávy o příjezdu 
prodejny se zeleninou nebo ovocem.Dozvíte se 
tak ale třeba i o pořádání kulturních zájezdů 
a podobně. 

A jak se k odběru přihlásit?
1) v počítači nebo chytrém telefonu do jakého-
koliv vyhledavače zadáte „infokanál Harra-
chov“  
2) ve výběru kliknete na „Registrace k odběru 
zpráv – Infokanál“. 
3) ukáže se vám „Infokanál Harrachov Regist-
race k odběru zpráv“
4) vyplníte potřebné údaje, povinné jsou ozna-
čené *  
5) opíšete kontrolní kód z obrázku do vstupní-
ho políčka
6) zaškrtnete souhlas se zpracováním Vašich 
osobních údajů 
7) kliknete na „Zaslat autorizační kód“
8) na váš telefon přijde SMS s autorizačním 
kódem, který vepíšete do políčka a je vše 
hotovo.

Předsedkyně sociální komise paní Lucie Kuče-
rová doporučuje, aby si tento zcela bezplatný 
informační zdroj pořídili do svých telefonů také 
místní senioři. Dostanou se k nim pak rychleji 
potřebné informace nebo pozvány na seniorské akce.

Ti, kteří by měli se zavedením infokanálu do telefonu problém nebo si na to netroufají sami, se mohou telefonicky obrátit 
na pana Zdeňka Konvalinku na čísle 777 288470, který každému rád poradí a pomůže, případně po telefonu registraci sám 
provede (je nutná součinnost s vaším telefonem, na který přijde potvrzovací kód).

L e n k a  K o n v a l i n k o v á

Určitě si mnozí z vás všimli, že na Nový rok bylo po silvestrovských oslavách město uklizené. Je to zásluha naší městské údrž-
by, která nejen o všedních dnech, ale i o víkendech a svátcích udržuje naše město v čistotě. A za to jim patří velké poděko-
vání, protože i oni přispívají k tomu, aby se tu občané a návštěvníci našeho města cítili dobře. Ráda bych poděkovala i všem 
kolegům a především Markétě Novotné, která mi předala osobní zkušenosti a další poznatky na pozici referentky cestovního 
ruchu v Harrachově. 

L u c i e  N o v á k o v á

Poděkování
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My Tři Králové jdeme k vám…

V pondělí 6. ledna vinšovali na městském úřadě tři králové. 
Ti podle tradice požehnali nám všem tím, že napsali posvě-
cenou křídou na dveře všech kanceláří zkratku K†M†B† 
a letopočet 2020. Neopomněli ani letos svým kadidlem 
„vykouřit“ celou budovu a na chvíli úřad proměnit v šedivý 
dým. Koledníci s třemi králi putují od Poniklé do Harrachova 
a přinášejí lidem radostnou zprávu o příchodu Boží lásky 
na svět. Přitom prosí o dar na podporu lidí v nouzi. Pro-
střednictvím Charity ČR tak můžeme pomoci svým bližním.
Připomínka legendy o mudrcích z Východu, kteří se přišli do 
Betléma poklonit novorozenému Ježíšovi ukončuje vánoční 
svátky. Proto se v mnoha domácnostech v tento den nejčas-
těji odstrojuje vánoční stromek. 

Pro připomenutí:
U nás v Čechách se obvykle píše K+M+B+, ale nejsou to po-
čáteční písmena jmen „Tří králů“: Kašpar, Melichar a Balta-
zar, jak se lidově traduje, nýbrž zkratka latinského „Christus 
mansionem benedicat - Kristus žehnej tomuto příbytku“ a tři 
křížky za písmeny (K+M+B+) přitom nejsou znaménky plus, 
ale symbolizují Nejsvětější Trojici - tzn. Otce, Syna a Ducha 
svatého.

Kadidlo - vykuřovalo se jím obydlí před zlými duchy. Doho-
řelé kadidlo se zahrabávalo na zahradě do země, aby stromy 
plodily.
Po svátku Tří králů nastává pro křesťany období klidu, které 
trvá do Masopustu (6. ledna). Poté až do Velikonoc nastává 
40denní půst.

   Pranostiky
•	 Na Tři krále o krok dále.
•	 Na Tři krále mrzne stále.
•	 Je-li na Tři krále větrno, zamíchá se planetami  

a bude úrodno.
•	 Je-li na Tři krále jasno, zdaří se pšenice.
•	 Boží křtění, zimu mění.
•	 Na Tři krále mnoho hvězd - urodí se hodně brambor.
•	 Třpytí-li se hvězdy tu noc před Třemi králi, rodí se 

hojně bílí beránci.
•	 Jsou-li v masopustě dlouhé rampouchy, je úrodný rok 

na mouchy.
 

L u c i e  N o v á k o v á
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Žádost o poskytnutí sponzorského daru 
k příležitosti konání akce Příjezd Krakonoše

Zpráva do Vašich diářů…

•	 Originální	dětský	program	s	Honzou	Popletou
•	 Mažoretky	z	Rokytnice	nad	Jizerou	a	Poniklé
•	 Kapelu	S	(NAD)	VÁHOU
•	 Dechovou	hudbu	Táboranka
•	 Kapelu	Benedetta
•	 Folkovou	a	lidovou	hudbu	Marta	a	Rasputin
•	 Mužorety	z	Hořic	
•	 Maloskalské	čerty	s	kovárnou	a	ukázkou	kovářského	řemesla
•	 Vílu	Izerínu	a	ducha	Jizerských	hor	Muhu
•	 Hrabata	Harrachova
•	 Soutěž	masek	v	kategoriích	(děti	-	jednotlivec/skupina,		
								dospělí	–	jednotlivec/skupina	a	smíšená	skupina	–	děti	i	dospělí)
•	 Kdo	si	hraje,	nezlobí	–	hry	pro	všechny	věkové	kategorie
•	 Jilemnické	skauty,	kteří	budou	plést	pomlázky

Zpráva do Vašich diářů…

21. 3. 2020 Harrachov 
Krakonoš přijede po 74. přivítat jaro 
a můžete se těšit na:

PříjezdPříjezd KrakonošeKrakonoše

Přijďte pobejt!Nebude	chybět	Krakonošova	losovačka	
Navodit	dobovou	atmosféru	přijede	spolek	z	Jilemnice

PŘÍJEZD KRAKONOŠE má u nás v Harrachově dlouholetou tradici. V roce 
2020 tomu bude opět o rok více, a to 74 let od jeho vzniku. Příjezd Krakono-
še má přivítat příchod jara, na které mnozí netrpělivě čekáme. Podstatu této 
oslavy se podařilo dochovat do dnešní doby, a proto si Vás dovolujeme touto 
cestou oslovit s žádostí o poskytnutí příspěvku, peněžitého nebo věcného.
 
Pokud se bude jednat o podporu finanční, posílejte, prosím, Vaše příspěvky

na číslo účtu: 19-1263085389/0800, VS 13. 

Půjde-li o podporu věcnou, která by byla následně použita do tradiční Krako-
nošovy losovačky nebo jako cena do soutěží, je možno ji doručit do budovy 
Městského úřadu. Kontaktní osobou je Lucie Nováková.
 
Letošní akce PŘÍJEZD KRAKONOŠE se bude konat na vítání Jara, 
21. 3. 2020. Začátek programu bude probíhat u hotelu Karolína, kde se lidé 
budou moci zaregistrovat s maskou a čekat na příjezd Pána hor. Doprovod-
ný program se uskuteční na tradičním místě za penzionem Tesla, který se 
nachází u dolní stanice lanové dráhy Delta.
Staňte se i Vy podporovatelem této jarní akce, která je poslední roky pořáda-
ná městem Harrachov a vždy se stala velice zdařilou a troufám si říci, že teď 
už i celorepublikovou akcí.
 
Předem Vám děkujeme za jakoukoli formu podpory, byť i jen báječnou náladou.
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NAŠE TÉMA

Tanvaldské gymnázium se stává fakultní školou 
Přírodovědecké fakulty Univerzity Karlovy

Tanvaldskému gymnáziu se dostalo významného uznání. Na 
základě dlouhodobých vynikajících studijních výsledků našich 
studentů bylo naše gymnázium(po splnění stanovenýchkri-
térií) přijato do sítě Fakultních škol Přírodovědecké fakulty 
Univerzity Karlovy v Praze. Spoluprací tanvaldského gymná-
zia s nejvýznamnější vzdělávací institucí v České republice se 
nám otevírají nové možnosti pro studenty i pedagogy v podobě 
nadstandardního přístupu k informacím, vzdělávacím pro-
gramům realizovaných fakultou a používání jejího špičkového 
vybavení, které slouží přírodovědnému výzkumu. Pedagogo-

vé našeho gymnázia se díky této spolupráci stávají partnery 
fakultních kateder a výzkumných týmů a mohou se tak podílet 
na přípravě budoucích učitelů nebo participovat na výzkumu 
v oblasti přírodovědného vzdělávání a oborových didaktik. Do 
budoucna také naše gymnázium získává možnosti snadnějšího 
přístupu k novým kvalitním učitelům pro výuku přírodověd-
ných předmětů. Slavnostní předání titulu fakultní škola tan-
valdskému gymnáziu se uskutečnilo v pátek 24. ledna v Praze 
na Přírodovědecké fakultě Univerzity Karlovy u příležitosti dne 
otevřených dveří této fakulty.

Gymnázium a Obchodní ní akademie a Obchodn
Tanvald

Vážení Vážení rodiče, milí uchazeči o studium, 
nezapomeňte, že přijímáme přihlášky ke studiu na naše gymnázium:nezapomeňte, že přijímáme přihlášky ke studiu na naše gymnázium:

- do primy: osmileté studium
- do kvinty: čtyřleté studium (budeme doplňovat stávající kvartu).

Přihlášky je možné Přihlášky je možné Přihlášky je možné Přihlášky je možné Přihlášky je možné podávat:
• do do do 1. března 1. března 1. března 2020 pro primu

• dddo 20. března pro doplnění do kvinty

„Neučíme se pro školu, ale pro život.“

Na to nechceme na našem gymnáziu zapomínat. Upřednostňujeme Na to nechceme na našem gymnáziu zapomínat. Upřednostňujeme 
lidský přístup a zároveň dbáme na kvalitu 

Na to nechceme na našem gymnáziu zapomínat. Upřednostňujeme Na to nechceme na našem gymnáziu zapomínat. Upřednostňujeme 
lidský přístup a zároveň dbáme na kvalitu lidský přístup a zároveň dbáme na kvalitu výuky, která má za cíl lidský přístup a zároveň dbáme na kvalitu lidský přístup a zároveň dbáme na kvalitu výuky, která má za cíl výuky, která má za cíl 

pomoci Vám k přijetí na nejlepší vysoké školy.

Více Více informací na:Více Více informací na:informací na:
Web: www.gymtan.czWeb: www.gymtan.czWeb: www.gymtan.czWeb: www.gymtan.czWeb: www.gymtan.cz
Facebookové stránky: Gymnázium a Obchodní akademie TanvaldFacebookové stránky: Gymnázium a Obchodní akademie TanvaldFacebookové stránky: Gymnázium a Obchodní akademie Tanvald
Email: gymtan@gymtan.czEmail: gymtan@gymtan.czEmail: gymtan@gymtan.cz
Tel: 731 473 994

f o t o  M a t y á š  B e n e š o v s k ý
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V Harrachově se „šikovná ďučata“ 
rodí. Anebo se sem přivdávají. To je 
případ Lucie Hladíkové, která se vě-
nuje výrobě a prodeji dětských plenek. 
Její nápad se zrodil právě v Harracho-
vě. A nejen ten.    

Jaké byly začátky vašeho podnikání? 
Co bylo hlavním impulsem?
Byla to zábava, naplnění volného času. 
Impulsem pro mě bylo těhotenství 
a těšení se na prvního syna. Ale pod-
nikání jako takové jsem neplánovala. 
Byla to spíše náhoda, kdy jsem trochu 
ze zvědavosti vystavila své produkty na 
Fler a byla jsem překvapená, že je někdo 
kupuje. Nepřipadám si manuálně příliš 
zručná, ale pravdou je, že hormony 
dělají divy. Ještě před podnikáním jsem 
nikdy na stroji nešila, to vše mě naučila 
teprve moje tchýně v Harrachově.

Kdy jste vstoupila do podnikání a od 
kdy působíte pod značkou Petit Lulu? 
Co se od té doby změnilo?
Živnostenský list vlastním od ledna roku 
2013, kdy také vznikla značka Petit Lulu. 
Od té doby se změnilo opravdu hodně. Do 
firmy aktivně vstoupil můj manžel (a je to 
vlastně druhá půlka Petit Lulu), opustil 
obstarávání penzionu. V roce 2014, kdy 
nám již byla malá ložnice manželových 
rodičů, kde jsme výrobky skladovali, 
(a rodiče vystěhovali do dalšího pokoje:)), 
jsme se museli přestěhovat do Jablonce 
nad Nisou. V té době jsme měli také své 
první zaměstnance. Kromě manželových 
rodičů nám v té době také velmi pomohl 
můj otec s manželkou, což považuji za 
paradoxní shodu osudu. Do té doby jsme 
se vůbec nevídali a toto nás spojilo. Pak 
následovalo další stěhování do první větší 
dílny, která nám připadala na začátku 
obrovská (měla 200 metrů). To jsme ještě 
netušili, že koncem roku 2019 budeme 
zabírat zhruba čtyřnásobné prostory 
v bývalé Jablonecké bižuterii a dávat práci 
26 lidem. Poslední velkou změnou je to, 
že jsme pořídili velké řezací zařízení (tzv. 
cutter), který výrazně navýšil naši výrobní 
kapacitu, zvýšil kvalitu výroby a také nám 
pomohl ušetřit asi 20 % materiálu. Od 
roku 2018 každoročně procházíme pravi-
delně certifikací ISO 9001. Kvalita našich 
produktů a efektivita firemních procesů je 
pro nás velice důležitá. 

Své produkty exportujete také do 
zahraničí. Jaké máte „zahraniční 
plány“?
Ano, asi 80 % našeho obratu tvoří export 
v rámci Evropy i mimo ni. Čerstvým 
trhem je také Kanada, z toho máme 
velkou radost. Rýsují se i další destinace 
jako např. Chile nebo Austrálie. Plány 
určitě máme, ale zatím je nebudeme 
zveřejňovat.

Jsou pleny nejprodávanějším arti-
klem? Na kterém trhu prodáváte 
nejvíce?
Nejprodávanějším artiklem jsou 
určitě jednovelikostní svrchní kalhotky, 
překvapila mě také vysoká prodejnost 
dámských vložek. Osobně jsem se 
artiklu vložek docela dlouho bránila, 
ale vzhledem k tomu, že zájem o ně byl 
opravdu velký, a na tento produkt jsme 
zpočátku využívali převážně zbytky 
materiálu, donutilo mě je vyvinout 

a testovat. K mému velkému překvapení 
jsem zjistila, že jsou naše textilní vložky 
mnohem příjemnější než ty „papírové“, 
a to především díky jemnému materiá-
lu. Největší výhodu však vidím v jejich 
prodyšnosti - nezapařují se.

Na kterém trhu prodáváte nejvíce?
Nejvíce produktů prodáváme do Ně-
mecka, Belgie, Velké Británie.

Jak bylo náročné se prosadit na trhu?
Ani ne, z počátku to šlo všechno samo. 
Když mi tenkrát kamarád řekl, že 
budeme dodávat do zahraničí, tak jsem 
si ťukala na čelo, že to opravdu ne, že 
tak dobří nejsme. A za rok se tak stalo 
a nyní export naši firmu živí. Samozřej-
mě konkurence roste, ale zatím se nám 
daří, a to především díky opravdu ši-
kovnému týmu, který dělá věci opravdu 
srdcem. Věřím, že i to se odráží v našich 
produktech a službách.

Do Harrachova se vždycky ráda vracím, říká 
úspěšná mladá podnikatelka



 

INZERCE

VYHRAJTE 
V ČESKÉM ROZHLASE 

LIBEREC
POBYT V LÁZNÍCH LIBVERDA

Stačí jen poslouchat
od 10. do 14. února a vyhrát!!!

Ve hře jsou i další luxusní ceny!

RÁDIO VAŠEHO KRAJE

liberec.rozhlas.cz

LetakA5-VELKÁSOUTĚŽ-LIBEREC1-2020B.indd   1 10.1.2020   8:53:33

volejte 24 hodin
tel. 777 002 432

www.spolehlive-strechy.cz

● ze všech druhů střech, ploch a prostranství
● horolezecká výbava, frézovací technika
● proškolení zaměstnanci na práci ve výškách
● kvalitní a rychlá práce bez poškození majetku
● příznivé ceny

SHOZ SNĚHU
RAMPOUCHŮ

ROZHOVOR
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Jaké překážky jste musela a musíte 
překonávat? 
Překážky se objevují pořád. Asi nejtěžší 
je pro mě vždy práce s lidmi. Někdy mě 
to silně nabíjí, jindy naopak. Ve své pů-
vodní profesi terapeutky jsem byla zvyklá 
lidem pomáhat. V obchodě to tak vždy 
nefunguje, ani při práci se spolupracov-
níky v pracovním týmu. Musela jsem 
se naučit říkat nepříjemné věci a unést 
to, že se má rozhodnutí nelíbí všem. Za 
šéfem se přece nechodí, když vše funguje, 
ale teprve když je to naopak. Být vedou-
cím znamená být na trošku osamocené 
pozici. Stále se učím, každý den stojím 
před novou výzvou. 

Co je na rodinném podnikání dobré?
Určitě důvěra a vzájemná opora. Ani si ne-
dovedu představit, že bych na to byla sama. 
S manželem jsme vzájemně synchronizo-
vaní. Hlavní motivací jsou naše děti, pro 
které to děláme, a to je velký hnací motor.

Jak na váš podnikatelský úspěch reago-
valo a reaguje vaše okolí?
Ti, co znají mé začátky šití v Harrachově, 
jsou většinou překvapeni úspěšností 
našeho produktu. Jinak to nějak zvlášť 
nesleduji. Samozřejmě jsou lidi, kteří 
třeba závidí a myslí si, kolik nemáme 
peněz apod., ale toto je teprve podnikání 
v začátku, tzn. to, co vyděláme, okamžitě 
investujeme zpět do firmy.

Pocházíte z Harrachova, ale nežijete tu. 
Vracíte se sem?  
V Harrachově jsem žila necelé čtyři roky. 
Dvakrát jsem tam otěhotněla :-) A jed-
nou rozjela podnikání, takže je to takový 

„plodný“ kraj :-)) Hrozně ráda se tam 
vracím a vzpomínám. Je to až neuvěři-
telné, když si sama sebe představím, jak 
šiji v malém pokojíčku… Ale to už není 
pravda.

L e n k a  H a n u š o v á
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AKTUÁLNĚ

Lyžování v Harrachově neohrozí obleva 
ani nedostatek přírodního sněhu
Podmínky pro lyžování v Harra-
chově jsou i v letošní mírné zimě 
dobré. V posledním lednovém týd-
nu připadlo kolem pěti centimetrů 
přírodního sněhu a bylo možné 
také uměle zasněžovat. Provoz 
neohrozila ani obleva prvního 
únorového víkendu. 
Na otevřených sjezdovkách leží 30 
- 35 centimetrů sněhu. Otevřené 
jsou dvě ze čtyř sjezdovek: Sjez-
dovka ČERVENÁ II a Sjezdovka 
MODRÁ. Ke spuštění provozova-
telé chystají i třetí Sjezdovku ČER-
VENÁ I. „Podmínky se na červené 
v Rýžovišti zlepšily, ale k otevření 
to to ještě pořád není. Chybí nám 
nasněžit asi 250 metrů v horní 
části,“ uvedl zástupce ředitele 
skiareálu Vlastislav Fejkl. Harra-
chovskému skiareálu by podle něj 
obleva ublížit moc neměla. „Co 
máme v provozu, určitě vydrží,“ 
dodal. 
Sezonu hodnotí Vlastislav Fejkl 
zatím jako průměrnou, podmínky 
jsou nyní nejlepší v letošní zimě. 
„Pro nás to je slušné, protože 
v Polsku jsou areály takřka mimo 

provoz a je znát, že jsou polské 
prázdniny, je tu hodně polských 
aut,“ uvedl Fejkl. Návštěvnost ve 
skiareálu podle něj stoupá. „My-
slím, že v Harrachově si na zimu 
zatím nemůže nikdo stěžovat, ani 
hoteliéři nebo restauratéři. Obec-
ně platí, že tam, kde se lyžuje, tak 
je to dobré. Když je zima, jako byla 
loni a lyžuje se v lednu všude, tak 
paradoxně pro areály našeho typu 
to není žádná výhra,“ dodal.
První únorový víkend přinesl v Li-
bereckém kraji rekordní teploty 
kolem 10 stupňů Celsia. Podle 
meteorologů nebyla teplotní ma-
xima překonaná pouze na stanici 
v Harrachově a Desné v Jizerských 
horách.
Lyžování na harrachovských 
sjezdovkách je vyhlášené profe-
sionální úpravou sjezdových tratí 
po celou sezonu, včetně jarních 
měsíců. Ve skiareálu v Harrachově 
se každoročně lyžuje i v jarních 
termínech.

  Foto:  Skiareál Harrachov a.  s., 
zdroj:  Instagram

INZERCE
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AKTUÁLNĚ

Dobré je to v Harrachově i pro běžkaře
Kvalitně upravené jsou v Harrachově samozřejmě také všechny 
běžecké tratě. Mírná nadílka přírodního sněhu z posledního 
lednového týdne zlepšila také podmínky pro běžkaře. „Připadlo 
pět až sedm centimetrů sněhu. V Harrachově mají běžkaři tak 
do 20 centimetrů, nahoře je až 40 centimetrů,“ říká Jiří Černý, 
dispečer města Harrachova a předák řidičů rolby upravující 
běžecké trasy.
„Čekali jsme podmínky mnohem horší. Vyrazili jsme na cirka 
dvouhodinový běžecký okruh s dětmi, abychom vyzkoušeli 
lyže, které dostaly pod stromeček. Stopy byly dobře upravené, 
sníh byl trochu těžší a pomalejší, ale na klasiku to bylo skoro 
ideální,“ pochvaluje si Martin Vích běžkování v Harrachově 
a okolí.
Pro amatérské běžkaře i zdatnější sportovce se v okolí Harra-
chova nabízí včetně Krkonošské magistrály až 104 km nejrůz-
nějších tras.

L e n k a  H a n u š o v á

  

Foto:  ameliaszmaj,
 zdroj:  Instagram

MacBook Air 13“ CZ A1466
•	 Parametry: 
•	 Operační paměť RAM 8 GB
•	 Úhlopříčka displeje: 13“, rozlišení 1440 x 900 px 
•	 Procesor: 2 jádrový Intel Core i5 5350U Broadwell, 1,8 GHz
•	 Kapacita uložiště 128 GB
•	 Hmotnost: 1,35 kg
•	 Baterie: 54 Wh, výdrž cca 12 h
•	 Kovové tělo

Zdroj:  www.bilestopy.cz

Prodej služebního MacBooku:

Žádosti k výše uvedenému záměru lze podávat pouze písemně na podatelnu MěÚ v Harrachově. 
Případné dotazy a prohlídku prodávaného majetku lze domluvit telefonicky 725 984 062 nebo osobně na odboru správy 
majetku města MěÚ v Harrachově
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Milí čtenáři a milovníci knížek,
14. února slavíme nejen sv. Valentýna, ale také Mezinárodní den darování knih. Bude mi potěšením, když 
si v naší knihovně nějakou knížku pro radost vyberete. Letos se rozdávají detektivky a thrillery. 
Na shledanou v knihovně, Michaela Holmerová

NOVINKY
P. Soukupová – Klub divných dětí
Mila, Petr, Katka a Franta jsou divní. Nebo si to o nich aspoň ostatní myslí.Desetiletá Mila má ráda zvířata — 
zvlášť hmyz a ze všeho nejvíc pavouky. Taky se umí „ztratit ze světa“. Když se na něco soustředí, všechno ostatní 
pro ni přestane existovat. Petr chodí do čtvrté třídy, ale vypadá na prvňáka. Umí skvěle kreslit a v noci nemůže spát. 
Bojí se totiž tmy. Vlastně ne tmy, ale toho, co se v ní skrývá. A když už usne, zdají se mu hrozné sny. Katka nemá 
žádné kamarády, připadá si tlustá a ošklivá. Bojí se mluvit s lidmi a šťastná je jenom tehdy, když si čte. Franta má 
nemocné nohy a musí chodit o berlích. Je naštvaný na své postižení a bývá na lidi zlý. Baví se natáčením videí na 
YouTube, hlavně takových, v nichž provokuje ostatní.Tihle čtyři se náhodou potkají. Na začátku nejsou ani přátelé, 
spíš divné děti, co spolu tráví čas. Pak ale společně naplánují útěk z domova a zažijí něco, na co se nezapomíná.

L. Zibura – Prázdniny v Evropě
Máte rádi humor, dobrodružství a autostop? Pak vložte řízek mezi chleby a vydejte se za čtvrtým prázdninovým 
dobrodružstvím s Ladislavem Ziburou. Tentokrát vás čeká 14 000 kilometrů stopem napříč Evropou. Ve společ-
nosti svérázných řidičů vyrazíte z Polska přes malebné Pobaltí až za polární kruh a následně z horkých Athén 
přes divoký Balkán zpátky domů. Objevíte při tom místa, která jste vždycky chtěli navštívit, jen jste o nich dosud 
nevěděli. Vyslechnete příběhy neobyčejných lidí a přesvědčíte se, že jste se narodili na tom nejrozmanitějším 
kontinentu světa.

J. Kratschmarová – Pohádka od rybníka Žabince
Vodníček Střapatka dokáže pozlobit své hastrmanské rodiče, ve škole paní učitelku Zelenou, ryby v rybníku 
dědečka Mokřánka a mnohé další. Zvědavě se seznamuje s velikonočními tradicemi českých dětí, poznává práci 
vodnického hrnčíře, ševce i krejčíka a navštíví mlýn lidského mlynáře Červíčka. Vyleká se domnělého čerta, za-
chrání namyšleného žabáka i vodní panenku Josefínku. Děti se mají na co těšit!

Detektivní romány
S. Ahnhem – Motiv X
L. Bengtsdotter – V temnu
Thriller
T. French – Temná zahrada
Psychologické romány
P. Soukupová – Klub divných dětí
K. Kováčová – Největší tma
Španělský román
M. Reina – Světla na moři
Historický román
H. Whitton – Poslední láska císaře Karla
Romány pro ženy
S. Brown – Zuřivost
D. Macomber – Až vysvitne slunce
Sci-fi
L. Cch´-sin  – Temný les

Cestopis
L. Zibura – Prázdniny v Evropě
Populárně-naučná publikace
D. Dočekal – Dítě v síti
Pohádky
J. Kratschmarová – Pohádka od rybníka 
Žabince
Humorné příběhy pro děti 
M. Míková – Babky
J. Kinney – Deník malého poseroutky: 
Na spadnutí
Detektivní příběh pro děti
D. H. Butler – Strašidelná knihovna 3: 
Duch za oponou
Populárně-naučná publikace pro děti
A. F. Holasová – Kde domov můj: příběh 
hymny

NOVÉ KNIHY SOUTĚŽ PRO DĚTI

Vánoční kvíz správně vyřešili:  
O. Martin, H. Jiroušová, M. Jirouš,  
M. Hřeben, N. Hřebenová, A. Michálková, 
M. Dalecká, A. Dalecká a M. Tajč. 
Gratuluji! 
 V únoru na děti čeká kvíz na téma lyžování.

VÝSLEDKY ČTENÁŘSKÉ ANKETY

V lednu jste ve čtenářské anketě odpovídali 
na otázku, jestli jste byli v minulém roce 
v knihovně spokojeni s nabídkou knih, 
služeb a kulturních akcí. 61 čtenářů odpově-
dělo, že to byla změna k lepšímu, a 2 čtenáři 
žádnou změnu v knihovně nezaznamenali. 
Záporná odpověď nebyla žádná. Děkuji všem 
za odpověď, vaše zpětná vazba je pro mě 
cenná a mám z ní velkou radost.

BABIČKA DRSŇAČKA – BESEDA NA PODPORU 
ČTENÁŘSTVÍ
Při čtenářské besedě Babička 
Drsňačka jsme se s žáky 5. třídy 
nad knížkou od Davida Walliamse 
společně zamýšleli, jak by měla 
vypadat ideální babička, kdy 
a proč je se starými lidmi nuda, 
čím jsou naopak zajímaví nebo co 
se od nich můžeme naučit. A taky 
jsme zjistili, že ne všechny babič-
ky jsou tím, za koho se vydávají, 
takže pozor na ně!



ÚNOR: AKCE V KNIHOVNĚ

6. 2. v 17 h Základy finanční gramotnosti – beseda pro veřejnost
Co je finanční trh a jak funguje? Jak pracují peníze v čase? Jsou tady banky od toho, aby nám pomáhaly, nebo 
nás vysávaly? Jak nebýt chudým důchodcem, ale spokojeným rentiérem? Přednášející Gabriela Hájková, vstup-
né dobrovolné.

14. 2. Mezinárodní den darování knih
Přijďte si do knihovny vybrat knížku, letos se budou zadarmo rozdávat detektivky a thrillery!

18. 2. v 10 h Jak se zbavit Mstivý Soni – beseda pro 4. třídu na podporu čtenářství
Čtení z knížky a zamyšlení na téma jmen, tvoření přezdívek a vnímání sebe i ostatních

NOVINKY Z MĚSTSKÉ KNIHOVNY
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                          ZIMNÍ NABÍDKA PALIV

        HNĚDÉ UHLÍHNĚDÉ UHLÍ::  -  ořech 1, ořech 2, kostka (Ledvice – Bílina)
             -  ořech 1, ořech 2 balené v pytli po 25 kg

UHELNÉ BRIKETY (Rekord) :UHELNÉ BRIKETY (Rekord) : - 2“ volně ložené
- 6“ volně ložené nebo pytlované po 40 kg
- 7“ balené po 10 kg (igelit)

DŘEVĚNÉ BRIKETY EKODŘEVĚNÉ BRIKETY EKO:: - RUF- kostky z měkkého smrkového dřeva
- RUF HARD – kostky z tvrdého dřeva
- válečky ENERGO z měkkého dřeva
- válečky ENERGO HARD z tvrdého dřeva

DŘEVĚNÉ PELETY:DŘEVĚNÉ PELETY:  - EN plus A1 (15kg - 6mm)

ŠTÍPANÉ DŘEVO:ŠTÍPANÉ DŘEVO:  - balené v pytli po 25 kg

ZÁTOPOVÉ TŘÍSKY:ZÁTOPOVÉ TŘÍSKY:  - balená v pytli 

POSYPOVÁ SŮL:POSYPOVÁ SŮL: - balené v pytli po 25 kg

PROPAN BUTAN: - PROPAN BUTAN: - 2 kg, 10 kg, 33 kg

Paliva dopravíme dle objednaného množství sklápěcími vozy s pásem, 
hydraulickou rukou nebo dodávkou. 
Nabízené zboží zakoupíte na provozovnách: STAVEBNINY a UHELNÉ SKLADY 
v Rokytnici nad Jizerou.

Technické informace poskytne pan Štěpánek tel: 603 729 927.     
                                                                                      Provozovna:
                                        Betonárka – Uhelné sklady
            Dolní Rokytnice 297

512 44 Rokytnice nad Jizerou

          Tel.: +420 481 523 321
     Mobil : +420 732 904 499 

                                                                                                         E-mail: betonarka@stemro.cz



PŘIŠLO DO REDAKCE

Vzpomínka na Miloslava Bělonožníka
V lednu to bylo právě 10 let, co zemřel dlouholetý trenér a rozhodčí 
lyžování pan Miloslav Bělonožník. Narodil se 11. července 1918 ve 
Zlaté Olešnici. Už od dětství se věnoval bílému zimnímu sportu - 
hlavně skoku na lyžích. Jeho velkým vzorem byl Franta Šimůnek. 
Milda byl několikrát mistrem Československa ve skoku na lyžích. 
Byl prvním naším skokanem, který skočil přes 100 metrů. Bylo to 
107 metrů v německém Oberhofu. Druhý den tento rekord překonal 
Harrachovák Hubert Rieger výkonem 111 metrů.
Milda Bělonožník závodil do 40 let, potom se stal trenérem Dukly 
Liberec a reprezentace. To už začínal pracovat v mezinárodní lyžař-
ské federaci FIS v komisi pro stavbu skokanských můstků. V roce 
1970 měl velikou zásluhu na bezvadně uspořádaném Mistrovství 
světa v klasickém lyžování na Štrbském plese. Tam si vzal na pomoc 
rozhodčí a techniky z Harrachova, Vysokého nad Jizerou a Liberce. 
Společně s Josefem Zitou a Harrachováky dávají dohromady partu 
nadšenců, kteří pak v Harrachově a Liberci po 20 let organizovali 
všechny závody Turné Bohemia a světového poháru. Když bylo 
rozhodnuto, že 5. můstek pro lety na lyžích bude stát v Harrachově, 
přestěhoval se sem a společně s Ing. Ludvíkem Šablaturou a nadšen-
ci z Harrachova a okresu Semily vybudovali můstky K 120 a K 180 
a připravovali mistrovství světa v roce 1983. Největší odměnou nám 
pak všem byl světový rekord Pavla Ploce v délce 181 metrů. Všichni 
jsme štěstím plakali a 60 tisíc diváků bylo nadšeno tím, co jsme 

v Harrachově dokázali. Další mistrovství světa v letech na lyžích 
jsme tady uspořádali v letech 1992 a 2014. V roce 1985 mi Milda 
předal funkci ředitele všech skokanských soutěží, které jsme až do 
roku 2002 pořádali s touto partou: Ing. Šablatura, Ing. Balabán, 
Ing. Semrád, Láďa Mach, Jarda Fišer, Horst Slavík, Herbert Burger, 
J. Beran, Pavel Ploc starší, Jiří Rázl a další. Milda se přestěhoval do 
Liberce, kde společně s Romanem Kumpoštem usilovali o mistrov-
ství světa v klasickém lyžování. To se jim podařilo a Liberec uspořá-
dal toto MS v roce 2009. (Od roku 2002 tady v Harrachově kolem 
můstků pracuje výborná parta: Ing. Dolejší, Bartoš, Ing. Stanislav 
a Josef Slavíkovi. Josef Slavík převzal po Mildovi práci i v komisi 
FIS pro stavitele lyžařských můstků. Má připravený  projekt nového 
„Mamuťáku“.)
Odešel velký kamarád a člověk, odborník, profesionál a nadšenec do 
lyžování. Za ta společná léta jsem se od něho mnoho naučil a snažím 
se vše zase předávat mladším. 
Čest Tvojí památce.

Věřím, že nám Milda v nebi drží palce, aby harrachovské můstky byly 
co nejdříve v takovém stavu, abychom zase mohli pořádat závody jak 
pro děti, tak i velké mezinárodní závody. Bez skokanských můstků je 
Harrachov malý.

Wo l f g a n g  S l a v í k

Sfárali jsme spolu, před padesáti lety, 
sfárali jsme spolu, ten čas ale letí.
Ze tří permoníků co jsme vychovali, 
dospělí jsou lidé, zmizeli nám v dáli. 

Je nám dobře spolu, nalezli jsme v dolu,
zlatou žílu bytí, zlaté svatby kvítí.
Zarubeme ještě, nějaké ty roky,
snad diamant najdem před dopsáním sloky.   

Ir č a  K a š pa r ová

POZVÁNKY
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Skokanské můstky na Čerťáku opět ožily
V poslední době bylo o skokan-
ských můstcích v Harrachově 
mnoho napsáno a objevilo se 
i několik reportáží na různých tele-
vizních stanicích. O problematice 
se v Česku celostátně začalo znovu 
hovořit a ze všech stran zaznívá, 
že bez fungujících skokanských 
můstků v Harrachově můžeme 
na budoucnost skoku a severské 
kombinace v Česku zapomenout. 
Jsem rád, že cesta, kterou jsme 
započali s mým bratrem Standou 
a také s Karlem Dolejším, dosáhla 
prvního významného cíle. Po více 
než roce, kdy se na Čerťáku nic 
nedělo, kdy smutné pohledy na 
zasněžené můstky bez známek 
činnosti nás velice trápily, se 4. 
ledna 2020 podařilo zprovoznit 
můstek K70.
Dříve jsme každodenní skoky 
a provoz areálu středních můstků 
brali jako samozřejmost. Svát-
kem a radostí pro nás byly skoky 
a světové poháry na uznávané 
„Devadesátce“, dnes HS 142 a sa-
mozřejmě lety na lyžích na Mamu-
ťáku. Ale po prvních skocích na 
„Padesátce“ jsme cítili, že se zase něco 
povedlo a dokázali jsme škarohlídům, že 
když se chce, tak všechno jde. A nikdo 
se nestyděl za zavlhlé oči a pocit štěstí. 
Srdcaři pochopí. Táta, strýc a jejich vrs-
tevníci vědí, o čem tady píšu. 
Tahle cesta nebyla vůbec lehká. Původně 
jsme počítali s tím, že by nám stávající 
vedení společnosti Areál skokanských 
můstků Harrachov, o.p.s., areál na jeden 
nebo dva roky pronajalo. Samozřejmě po 
splnění podmínek stanovených statikem 
a všech bezpečnostních předpisech. A tak 
jsme pomalu začali „ilegálně“ opravovat 
konstrukce „Třicítky“ a „Padesátky“. 
Abychom vyhověli podmínkám statické-
ho posudku Ing. Khola, byly postupně 
odstraněny výdřevy na nájezdu „Třicítky“ 
a následně vše provedeno s vyztužením 
z nového materiálu. Bylo postaveno nové 
kompletní bednění na nájezdu tohoto 
můstku, nejvyšší plošina nájezdu byla 
nově vybedněna celá. Dále jsme provedli 
výztuhy spodního patra a postavili kon-
strukce, které znepřístupňují nebezpečná 
místa. V době, kdy už v Harrachově bylo 
bílo, jsme zvládli provést provizorní 
opravu bednění dopadu můstku K40 
(„Třicítky“). Na můstku K70 („Padesát-
ka“) jsme odstranili shnilé konstrukce 

a po obou stranách dopadu jsme zřídili 
nové bednění od 35 m k hraně a opravili 
zbytek. 
Na nájezdu jsme zpevnili konstruk-
ci, opravili bednění, nástupní plošiny 
a plochu nájezdu. Vše vyhovělo posudku 
statika, který následně vydal souhlasné 
stanovisko. Na těchto pracech se kromě 
nás, členů z Lyžařského a turistického 
Bucharova klubu (LTBK), podíleli trené-
ři a závodníci z Dukly Liberec, Skiklubu 
Harrachov, JKL Desná, LSK Lomnice 
a SK Ještěd. Všichni si zaslouží obrovský 
dík za to, co pro svoje svěřence a pro sko-
ky na lyžích udělali. Přesto se stanovisko 
vedení společnosti se nezměnilo a o pro-
nájmu nechtěli vůbec diskutovat. 
K posunu v jednání došlo, když přišel 
generální sekretář Českého olympijského 
výboru Petr Graclík s návrhem, že by 
našemu spolku LTBK převedl ČOV svůj 
75% podíl ve společnosti Areál skokan-
ských můstků Harrachov, o.p.s. Petr 
byl tím, který se snažil patovou situaci 
vyřešit, a tak díky němu a nakonec díky 
našemu rozhodnutí došlo krátce před 
Vánocemi 2019 k podpisu smlouvy, 
kdy ČOV zastoupený předsedou Jiřím 
Kejvalem, postoupil za 1 Kč našemu 
Lyžařskému a turistickému Bucharovu 
klubu 75% podíl ve společnosti Areál 

skokanských můstků Harrachov, o.p.s. 
Zbylý podíl zůstává nadále Svazu lyžařů 
České republiky. Tímto převodem teprve 
nastala zodpovědná práce. Těsně před 
zimou, bez zajištění pracovních sil, ale 
jdeme do toho. 
S finančními prostředky jsme také 
trochu na vodě. Od SLČR máme závazně 
přislíbeno 600 tisíc Kč na provoz, na 
účtě o.p.s. malý zbytek financí, dalších 
necelých 500 tisíc na účtu sbírky na 
záchranu můstků a k tomu příslib Města 
Harrachov na spolufinancování. Bývalé 
i současné vedení města bralo a bere 
podporu jako jednu ze svých priorit. 
Naše odhodlání na zprovoznění můstků 
neochabuje a společně s přáteli jdeme 
do akce. Podařilo se nám zapůjčit starší 
sněžné dělo od Spartaku Rokytnice n. 
Jiz., SAH, a.s., nám zapůjčil zasněžovací 
tyče, všem moc děkujeme. Využili jsme 
každou chvíli vhodnou k zasněžování, 
ač sněhu nebyl právě nadbytek, tak se 4. 
ledna po více než roce na můstku K70 
znovu začalo skákat. 
Na úpravě se podíleli a podílejí opět 
trenéři a zástupci okolních klubů i místní 
nadšenci. Nelze jmenovat všechny, ale 
kromě našeho téměř rodinného klubu si 
velký dík zaslouží kamarád Bohouš Žanta, 
který na můstcích strávil mnoho času. 
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Franta Střelec, Petr Hnyk, Štěpán Prokop, Jirka 
Doležal, Petr Franc a další jsou rovněž našimi vel-
kými pomocníky. Brigádu si zde odpracovali též polští 
novináři pod vedením iniciátora sbírky Pawla Skorba. Také jim 
všem děkujeme, stejně jako i klukům z Areálu skokanských 
můstků Harrachov za technickou pomoc, perfektní strojní 
úpravu a zkušenosti s výrobou technického sněhu. Po vyfré-
zování stopy na můstku K70 se objevil problém s chladicím 
systémem. Během několika dnů byl zejména zásluhou Vládi 
Schwarze a kluků z Areálu skokanských můstků Harrachov 
tento problém vyřešen, systém doplněný kapalinou a chlazení 
už běží na plné obrátky. Výborná spolupráce! Na tomto místě 
bych chtěl též poděkovat za pomoc a podporu našim rodinám 
a dětem.
Na K70 se nyní trénuje 4-5 x týdně a vystřídaly se zde praktic-
ky všechny kluby provozující skok a severskou kombinaci v ČR 
včetně několika reprezentantů. Také u nás trénovali skokani 
z Německa. Svou podporu přijel osobně vyjádřit i kamarád 
a starosta Szklarske Poreby Mirek Graf. 
Využili jsme několikadenní mráz a nepřetržitě zasněžovali. Po-
dařilo se nám vyrobit dostatečné množství sněhu pro pokrytí 
dopadu a dojezdu K40. Problémy jsou trochu se stopou, kde 
fréza nepracuje, jak by měla, vrátek dostal nohy, ale v tomto 
týdnu se spustí provoz i na K40. 
Získáváme zkušenosti a sžíváme se s tím, co zde několik let tak 
nějak fungovalo. Rádi bychom postupně zlepšovali technické 
zázemí a samozřejmě máme zájem se podílet na velké rekon-
strukci areálu a po ní můstky nadále provozovat. Věřím, že 
v aktuálně probíhajícím výběru zhotovitele studie a studie pro-
veditelnosti areálu bude mít Liberecký kraj šťastnou ruku a po 
zpracování výše uvedených studií budou odsouhlaseny státní 
prostředky na komplexní rekonstrukci areálu a v co nejbližší 
době zde vyroste nejmodernější středisko klasického lyžování 
na světě, což si Harrachov jistě zaslouží.
V nejbližších dnech zprovozníme K40 a v následujícím týdnu 
bychom rádi uspořádali republikové závody žactva a dorostu 

ve skoku a severské kombinaci. V březnu uspo-
řádáme společně se Skiklubem TJ Jiskra tradičně 

žákovské mistrovství republiky v obou disciplínách 
a 14. března plánujeme slavnostně připomenout 100. výročí 
prvních skoků na lyžích na Čerťáku, ale také již 40 let od prv-
ních skoků na harrachovském Mamuťáku.
Po celou dobu je naším aktivním spolupracovníkem a správ-
cem webových stránek sbírky Honza Vodseďálek. Jeho 
příspěvky a fotodokumentace přispívají propagaci harra-
chovských skoků. Stejně tak na polské straně pracuje velmi 
aktivně Pawel Skorb se svojí skupinou, úspěšně jim sekundují 
a spolupracují syn Pepa a naši dorůstající potomci.

Areál musí žít celoročně
Naše plány do budoucna jsou velké. Kromě pravidelného po-
řádání světových pohárů a dalších mezinárodních závodů se 
bude areál využívat k pravidelným tréninkům a národním zá-
vodům na všech úrovních. Velkým cílem je uspořádání dalších 
mistrovství světa v letech na lyžích a společně se Szklarskou 
Porebou usilovat o velké mistrovství světa klasiků. Ale areál 
musí být využívaný celoročně. Nejen k trénování a závodům 
na středních a malých můstcích v letním období, ale zejména 
pořádáním dalších sportovních akcí v areálu velkých můst-
ků, pořádáním koncertů a festivalů. Běžecké tratě musí být 
využity rovněž v létě pro kolečkové lyže, in-line brusle nebo 
koloběžky. Areál musí poskytovat služby pro turisty – lanovku 
nebo kolejovou dráhu s celoročním provozem, rozhlednu, 
občerstvení, prodej suvenýrů a mnoho dalších aktivit. Adre-
nalinové sporty jako zip-line, crossy, sjezdy a další vznikající 
sporty. Potenciál harrachovského areálu je obrovský, což 
zdůraznili rovněž zástupci FIS v čele s Walterem Hoferem při 
listopadové návštěvě Harrachova. 
Ať to frčí a díky všem za pomoc.

J o s e f  S l a v í k ,  L y ž a ř s k ý  
a  t u r i s t i c k ý  B u c h a r ů v  k l u b  H a r r a c h o v
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Zvony pro Harrachov
Vážení čtenáři Harrachovského 
zpravodaje, 
v souvislosti se snahou navrátit ha-
rrachovskému kostelu zvony a s ak-
tuální sbírkou na získání finančních 
prostředků na jejich pořízení bych vás 
rád krátce seznámil s historií harra-
chovských zvonů.
V nejstarší části Harrachova,zvané 
německy Seifenbach, česky Rýžovi-
ště, stála v místě zvaném „U Glock-
enschmiedů“ zvonička. V roce 1739 
koupili obyvatelé osady z vlastních 
financí pro tuto zvoničku nový zvon. 
Malý zvonek byl tehdy také v dřevěné 
kapli u sklárny na Novém světě. Ne-
chala ji tam postavit vdova po majiteli 
sklárny Elisabeth Müllerová a kaple 
sv. Alžběty byla také po své patronce 
pojmenována. Tato kaple byla vysvě-
cena v roce 1732. V roce 1786 byl 
v Harrachově postaven první dřevěný 
kostel. Po vystavení kostela byla kaple 
na Novém Světě zrušena. 
Pro nový kostel byly v letech 1791-
1793 postupně pořízeny 3 nové 
zvony. Dřevěný kostel však dlouho 
nesloužil a už v roce 1822 se započalo 
se stavbou kamenného kostela. Přes 
mnoho obtíží a překážek byl kostel 
dokončený a vysvěcený v roce 1828. 
V kostele sloužily i nadále všechny 
tři zvony z původního dřevěného 
kostela. Stihl je však stejný osud jako 
většinu zvonů ve všech kostelích 
během války. Harrachovské zvony 
byly zabaveny v první etapě rekvizice, 
konkrétně dne 26. srpna 1916 snese-
ny ze zvonice kostela a poté roztaveny 
pro válečné potřeby. Aby nezůstal 
kostel bez zvonu, ve sklárně byl odlitý 
skleněný zvonek. Skleněný zvon byl 
umístěný též v kapli sv. Alžběty, která 
byla vystavěna a vysvěcena vedle ha-
rrachovské sklárny v roce 1902. Tento 

skleněný zvon je zde dodnes. 
V příběhu harrachovských zvonů nesmíme zapomenout 
zmínit, že svůj svatostánek se zvoničkou měla i harrachovská 
část Mýtiny (německy zvaná Strickerhäuser). V budově pů-
vodní školy vznikla lesní kaplička se zvoničkou, která sloužila 
až do konce 2. světové války.
Vraťme se však k harrachovskému kostelu sv. Václava. Po 
skončení 1. světové války byla z iniciativy faráře Prokeše 
zorganizována sbírka na nové zvony pro harrachovský kostel.
Přispívající, kteří přispěli vyšší částkou, obdrželi pamětní 
odznak s nápisem Glockenspende Harrachsdorf 1923. 

 

                     

 

 

Slavnosti předcházel průvod procházející městem od 
sklárny ke kostelu za účasti všech vzácných hostů, 
zástupců hasičů, ostrostřelců i místních obyvatel.
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Pamětní odznak na podporu 
sbírky v roce 1923
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V témže roce zvonař Richard Herold z Chomutova odlil pro 
harrachovský kostel 3 nové zvony. Největší vážil 470 kg, další 
210 kg a nejmenší 134 kg. Největší zvon věnovala kostelu 
KarolineHarrach, manželka hraběte Otto Harracha, další 
byl zakoupený z veřejné sbírky a třetí zvon věnoval hoteliér 
Franz Erlebach. Dne 23.září 1923 se v Harrachově kona-
la velká slavnost. Za účasti hraběcí rodiny, mnoha hostů 
i obyvatelstva byly zvony slavnostně vysvěceny a v kostele 
zavěšeny. Známe 
i jména družiček, 
které jsou zvěčně-
né na slavnostní 
fotografii společně 
se všemi třemi no-
vými zvony. Jsou to 
Lisel Schier, Irm-
gard Jüngling, Else 
Seidel, Vanda Har-
cuba, Lisbeth Veith 
a dcera budoucího 
starosty Schmidta. 
Slavnosti předcházel průvod procházející městem od sklárny 
ke kostelu za účasti všech vzácných hostů, zástupců hasičů, 
ostrostřelců i místních obyvatel. Tyto tři nové zvony sloužily 
v kostele necelých 19 let. V březnu 1942 byly pro potřeby 2. 
světové války znovu zabaveny a z kostela odvezeny. Stejný 
osud mělo téměř 12 tisíc zvonů z dalších českých kostelů.
Na závěr tohoto historického exkurzu bych chtěl vyjádřit 
přání, aby se do našeho kostela navrátily nejen zvony, ale též 
jeho největší chlouba, a to křišťálový lustr, který zdobil interi-
ér kostela od roku 1828. Na tento lustr tehdy přispěli dělníci 
z harrachovské sklárny.Bylo by důstojné jejich čin vzpome-
nout a také lustr harrachovskému kostelu navrátit!

S t a n i s l a v  S l a v í k
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23. 9. 1923 vyzvedávání zvonů

Společně se třemi novými zvony vidíme na fotografii 
družičky: (stojící zleva) Lisel Schier, Irmgard Jüngling, 
Else Seidel, Vanda Harcuba, Lisbeth Veith a dcera 
budoucího starosty Schmidta. 



SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Je dobrou tradicí, že na této straně připomínáme významné životní události harrachovských obyvatel. 

V ÚNORU OSLAVÍ VÝZNAMNÁ JUBILEA:

Libor Erben 90 let
Miroslava Semrádová 86 let
Jiří Pilař 85 let
Libuše Munzarová 84 let
Milada Jodasová 83 let
Jiřina Čeřovská 81 let
Hana Nüsserová 81 let
Miloš Balabán 75 let
Přemek Vodseďálek 70 let
Ladislav Jodas 65 let
Ilona Šimůnková 60 let
Milan Janoušek 60 let

V PROSINCI NÁS OPUSTIL: 

Oldřich Nentvich 93 let

Čest jeho památce.                

Všem jmenovaným přejeme mnoho zdraví, štěstí a spous-
tu důvodů k dobré náladě.

SOUTĚŽNÍ OTÁZKA NA ÚNOR
Kam si žáci 2. stupně harrachovské ZŠ přijeli na 
běžkách pro letošní vysvědčení od svých pánů učitelů 
Bohatého, Šebelky a Všetečky?

Nápovědu na naši únorovou otázku hledejte na
facebookovém profilu města  Harrachov: 
www.facebook.com/mestoharrachov/

Chcete-li soutěžit, pošlete svou odpověď 
e-mailem na adresu zpravodaj@harrachov.cz nebo do-
neste na podatelnu Města Harrachov, Harrachov 150, 
Harrachov 512 46. Ze správných odpovědí budeme 
losovat jednoho výherce.    

Vítězem lednové soutěže se stává paní 
M. Horáčková z Klondajku. 

Blahopřejeme.

Máte-li i vy zájem o zveřejnění vašeho jubilea, napište nám 
prosím e-mailem na zpravodaj@harrachov.cz nebo nám 
sdělení dodejte písemně s doručením na podatelnu Měst-
ského úřadu v Harrachově čp. 150. 




